
First conditional – PRVNÍ PODMÍNKOVÁ VĚTA 

Souvětí s vedlejší větou podmínkovou má dvě části: větu hlavní (VH)a 

větu vedlejší (VV), která začíná spojkou IF. 

Takové souvětí použijeme, když chceme vyjádřit, že se něco 

v budoucnosti může, ale nemusí stát. 

V souvětí s vedlejší větou podmínkovou 1. typu použijeme v hlavní 

větě budoucí čas (will + infinitiv bez to)a po IF přítomný čas prostý. 

 

příklady:  

I won’t go to Las Vegas (WH – budoucí čas) IF the flight is expensive. 

(VV se spojkou IF, přítomný čas) 

Nepojedu do Las Vegas, pokud bude let drahý. 

If the flight is expensive (VV se spojkou IF, přítomný čas prostý), I’ll 

stay in England.(VH, budoucí čas) 

Jestliže bude let drahý, tak zůstanu v Anglii.  


